# GICHD Arab Regional Cooperation Programme (ARCP) ARCP Inclusive Leadership Course

برنامج التعاون الإقليمي العربي - دورة تدريبية في القيادة الشاملة

#### Overview

The Geneva International Centre for Humanitarian Demining (GICHD), with the Lebanon Mine Action Center (LMAC) and the National Committee for Demining and Rehabilitation (NCDR) are organizing a regional Inclusive Leadership Course in the context of the Arab Regional Cooperation Programme (ARCP). The ARCP course will take place in Amman, Jordan from 22 to 25 June 2025 and will be conducted in Arabic.

The ARCP Inclusive Leadership Course is funded by the Arab Fund for Economic and Social Development, Germany and Finland.

Deadline for applications: 03 April 2025.

سيقوم مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية (GICHD) والمركز اللبناني للأعمال المتعلقة بالألغام (LMAC) والمركز اللبناني للأعمال المتعلقة بالألغام وإعادة التأهيل (NCDR) بتنظيم دورة تدريبية إقليمية خاصة بالقيادة الشاملة في إطار برنامج التعاون الإقليمي العربي (ARCP). ستعقد هذه الدورة باللغة العربية من 22 إلى 25 حزيران / يونيو 2025 في المملكة الأردنية الهاشمية.

هذه الدورة ممولة من قبل الصندوق العربي للإنماء الاقتصادي والاجتماعي و ألمانيا وفنلندا.

الموعد النهائي للتقديم هو 03 نيسان / أبريل 2025.

# **Objective**

This regional training aims to improve mine action through increased commitment to equality, diversity and inclusion mainstreaming in the Middle East and North Africa region. It will demonstrate how this commitment can create an enabling environment for effective interventions and informed responses. The course will help leadership teams in national mine action authorities and organizations strengthen their ability to foster inclusive workplaces by integrating justice between man and woman, diversity, and inclusion into work practices and decision-making processes. In addition, participants will learn how to adopt a transformative approach, becoming agents of change for advancing equality and a more inclusive work environment in their organizations.

يهدف هذا التدريب الإقليمي إلى تعزيز فعالية الأعمال المتعلقة بالألغام من خلال زيادة الالتزام بإدماج مبادئ المساواة والتنوع والشمول في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. سيوضح التدريب كيف يمكن لهذا الالتزام أن يخلق بيئة تمكينية للتدخلات الفعالة والاستجابات المدروسة. ستساعد الدورة فرق القيادة لدى السلطات الوطنية للأعمال المتعلقة بالألغام ومنظمات الأعمال المتعلقة بالألغام على تعزيز قدرتها على رعاية بيئات عمل شاملة من خلال إدماج العدالة بين الرجل والمرأة، والتنوع، والشمول في ممارسات العمل وعمليات صنع القرار. بالإضافة إلى ذلك، سيتعلم المشاركون كيفية اعتماد نهج تحويلي، ليصبحوا عوامل تغيير للنهوض بالمساواة وبيئة عمل أكثر شمولاً في منظماتهم.

## **Program and Method**

Participant arrival: 21 June 2025

First day of training: 22 June 2025

Last day of training: 25 June 2025

The training will be delivered in person in a classroom setting and will be divided into five modules:

- 1: Power and Abuse of Power
- 2: Cultures and Organizational Cultures
- 3: Governance and Inclusive Leadership
- 4: Accountability and Inclusive Leadership
- 5: Communicating as a Leader

Detailed module descriptions, learning objectives, the agenda, and logistical notes will be provided to selected participants prior to the course.

```
وصول المشاركين والمشاركات: 21 حزيران / يونيو 2025 أول يوم من الدورة التدريبية: 22 حزيران / يونيو 2025 اخر يوم من الدورة التدريبية: 25 حزيران / يونيو 2025 سيقدم هذا التدريب بشكل وجاهي وسيتكون من خمسة وحدات رئيسية كالتالي: الوحدة الأولى: القوة وإساءة استخدام السلطة أو القوة الفودة الثانية: الثقافة والثقافة التنظيمية الوحدة الثائية: الحوكمة والقيادة الشاملة الوحدة الرابعة: المساءلة والقيادة الشاملة الوحدة الرابعة: المساءلة والقيادة الشاملة الوحدة الرابعة: المساءلة والقيادة الشاملة الوحدة الرابعة المناولة والقيادة الشاملة الوحدة الرابعة المناولة والقيادة الشاملة الوحدة المناولة والقيادة الشاملة المحددة لكل وحدة وأهدافها التعليمية وجدول العمل والمذكرة اللوجستية مع المرشحين والمرشحات قبل بدء
```

### **Participants**

This ARCP course is primarily directed at mid-to-senior level managers in the mine action sector (for example, country directors, operational managers, and heads of mine action centers). As part of the application process, the following documentation is required:

# - A letter of endorsement which must be signed and stamped by your national director, or employer

Where possible, national authorities and organizations are encouraged to nominate a maximum of two participants per delegation. Selected participants will be required to have valid health insurance coverage and provide a colored copy of their passport valid for at least six months from the date of entry to Jordan. The selection process will begin after the application deadline.

The GICHD is committed to gender equality, inclusivity, and equal opportunities. Women, persons with disabilities, and individuals from explosive ordnance-affected countries are particularly encouraged to apply. If you require this information in an alternative format, please contact us.

# eLearning course:

All selected participants must complete the *Introduction to Gender and Diversity in Mine Action* eLearning (<a href="https://www.gichd.org/training/course-catalogue/introduction-to-gender-and-diversity-in-mine-action-e-learning-course-new67447fe753f14120970066/">https://www.gichd.org/training/course-catalogue/introduction-to-gender-and-diversity-in-mine-action-e-learning-course-new67447fe753f14120970066/</a>) course prior to the face-to-face training. This course is designed to help learners understand the importance of gender and diversity in mine action.

هذه الدورة التدريبية موجهة في المقام الأول إلى المديرين من الرتب المتوسطة إلى العليا في قطاع الأعمال المتعلقة بالألغام (على سبيل المثال: المدراء العامين، مديري العمليات، رؤساء مراكز الأعمال المتعلقة بالألغام). ويرجى إرفاق الوثيقة التالية كجزء من طلب التقديم:

- خطاب تأييد موقع ومختوم من قبل المدير الوطني أو صاحب العمل.

تشجّع السلطات الوطنية والمنظمات، حيثما أمكن، على ترشيح ما لا يزيد عن مشاركين اثنين لكل وفد. يُطلب من المشاركين المختارين امتلاك تأمين صحي ساري المفعول، بالإضافة إلى تقديم نسخة ملونة من جواز سفرهم على أن يكون ساريًا لمدة لا تقل عن ستة أشهر من تاريخ دخول المملكة الأردنية الهاشمية. ستبدأ عملية اختيار المشاركين بعد الموعد النهائي للتقديم.

يلتزم مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية بالمساواة ضمن النوع الاجتماعي والشمولية وتوفير فرص متكافئة. يتم تشجيع النساء والأشخاص ذوي الإعاقة وأولئك الذين ينتمون إلى البلدان المتضررة من الذخائر والمواد المتفجرة بشكل خاص على تقديم طلبات المشاركة. إذا كنتم بحاجة إلى هذه المعلومات بصورة بديلة او مختلفة فيرجى التواصل معنا.

# دورة التعلم الإلكتروني:

يجب على جميع المشاركين المختارين إكمال دورة إلكترونية تمهيدية بعنوان "م*قدمة إلى النوع الاجتماعي والتنوع في الأعمال المتعلقة بالألغام*" المتاحة على هذه الصفحة قبل بداية الدورة التدريبية. هذه الدورة الإلكترونية مصممة لمساعدة المشاركين على فهم أهمية النوع الاجتماعي والتنوع في قطاع الأعمال المتعلقة بالألغام.

#### Cost

This course is provided free of charge.

The GICHD and the NCDR will provide necessary administrative and logistical support for selected participants.

Selected participants must have valid and adequate health, hospitalization, accident, and repatriation insurance coverage for the period of stay. The GICHD does not provide insurance or cover expenses related to healthcare, accidents, or liability during the training.

The GICHD offers sponsorships for up to two relevant representatives from each national mine action authority that lacks the financial means to cover their participation, provided that the need is justified. Sponsored participants will receive support for air tickets and accommodation, including meals and coffee breaks.

For additional questions or assistance, please contact the GICHD at <u>t.maurer-shengelia@gichd.org</u>.

#### Remarks

Please note that the details of this course are subject to change. To accommodate unforeseen circumstances, the GICHD reserves the right to adjust elements such as location, dates, and other logistical arrangements. Any modifications will be communicated promptly, and the GICHD shall not be held liable for any inconvenience resulting from these changes.

ستكون الدورة التدريبية دون مصاريف اشتراك لجميع المشاركين والمشاركات.

سيقوم مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية (GICHD) والهيئة الوطنية لإزالة الألغام وإعادة التأهيل بالأردن (NCDR) بتوفير الدعم الإداري واللوجستي لجميع المشاركين والمشاركات الذين سيتم اختيارهم.

يجب أن يكون لدى المشاركين والمشاركات المختارين تغطية تأمين مناسبة على النطاق الصحي والعلاجي والحوادث طوال مدة السفر والدورة التدريبية. لا يقدم مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية أي تأمين، أو نفقات للرعاية الصحية، أو الحوادث، أو مسؤولية الحوادث خلال فترة الدورة التدريبية.

سيقوم مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية بتغطية تكاليف شخصان كحد أقصى من كل سلطة وطنية لا تملك الموارد المالية الكافية لتغطية تذاكر الطيران والإقامة، بما في ذلك وجبات الطعام. ذلك وجبات الطعام.

في حال وجود اسئلة إضافية أو طلب مساعدة الرجاء التواصل مع مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية عبر البريد الإلكتروني: t.maurer-shengelia@gichd.org

#### ملاحظة هامة

يرجى ملاحظة أن تفاصيل هذه الدورة قابلة للتغيير. لاستيعاب الظروف غير المتوقعة، يحتفظ مركز جنيف الدولي لأنشطة إزالة الألغام للأغراض الإنسانية بالحق في تعديل عناصر مثل الموقع والتواريخ والترتيبات اللوجستية الأخرى. سيتم إبلاغ المشاركين بأي تعديلات على الفور، ولن يكون المركز مسؤولًا عن أي إز عاج ناجم عن هذه التغييرات.

## **Equipment Requirements**

No personal equipment or electronic devices are required. Wi-Fi access and all course materials will be provided.

لا يُطلب من المشاركين إحضار أي أجهزة إلكترونية أو معدات شخصية. سيتم توفير الوصول إلى شبكة Wi-Fi وجميع مواد الدورة التدريبية.

#### More information

Donors: Arab Fund for Economic and Social Development, Germany and Finland

Course Duration: Four days

Application Deadline: 03 April 2025

Topics: ARCP, GDEI
Dates: 22 to 25 June 2025
Modality: Face-to-face
Location: Amman, Jordan
Language of Instruction: Arabic

Interpretation: None

Contact: Tinatin Maurer-Shengelia t.maurer-shengelia@gichd.org

Target Audience: Management, Senior Management

Training Creator: RCP Lead Trainers: GDEI Support Trainers: SOP Max participants: 20

Certificate Language: English